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W edług badanych plusy 
wejścia do UE to m.in.: 
dotacje i dofinanso-

wanie projektów geodezyj-
nych i działalności gospodar-
czej, wzrost liczby inwestycji 
(dzięki funduszom z UE) za-
pewniających pracę geodetom, 
dyrektywa INSPIRE wymu-
szająca cyfryzację, ujednolice-
nie i udostępnianie zasobów, 
fundusze na badania naukowe 
czy brak granic w poszukiwa-
niu pracy i rozwoju.

„Projekty unijne przyniosły 
dużo pieniędzy na moderniza-
cję i cyfryzację zasobu, co wią-
że się z pracami geodezyjny-
mi, czyli oznacza korzyść dla 
całej branży” – napisał w an-
kiecie pracownik administra-
cji publicznej. Zdaniem inne-
go „rynek geoinformatyczny 
w zasadzie został stworzony 
przez projekty z budżetu UE, 
to dzięki nim fotogrametria 
wyszła z faktycznego nieby-
tu, firmy zdołały zainwesto-
wać”. Zadowolonych było cał-
kiem sporo:
l„Pojawiła się możliwość 

otrzymania dofinansowania 
na założenie przedsiębiorstwa 
czy choćby sprzęt. Wejście do 
UE na pewno ułatwiło także 
pozyskiwanie sprzętu z zagra-
nicy poprzez otwarcie rynków 
i granic europejskich”.
l„100% dużych kontrak-

tów, w których uczestniczy-

ANKieTA: 15 lat Polski w Unii europejskiej

Przewaga eurosympatyków
Z okazji 15-lecia członkostwa Polski w Unii Europejskiej zapytaliśmy użyt-
kowników Geoforum.pl, jak przystąpienie do Wspólnoty wpłynęło na branżę 
geodezyjną i kartograficzną. Zdaniem 78% ankietowanych przyniosło więcej 
pozytywów niż negatywów lub efekty te równoważą się.

my, jest finansowanych ze 
środków unijnych. Otrzy-
maliśmy dofinansowanie do 
sprzętu oraz badań w ramach 
NCBiR. Powiększyliśmy ofer-
tę (…). Współpracujemy bez 
ograniczeń (lub z mniejszymi 
ograniczeniami) z kontrahen-
tami z zagranicy i jesteśmy 
postrzegani jak równoważny 
partner”.
l„Członkostwo w UE to 

m.in. inwestycje w infrastruk-
turę, przy budowie której po-
trzebna była obsługa geode-

zyjna – bez członkostwa w UE 
byłoby ich mniej”.

Z daniem 14% badanych 
wejście do UE przynio-
sło geodezji i kartogra-

fii więcej negatywnych skut-
ków. „Środki unijne na start 
działalności popsuły rynek, 
ponieważ próg wejścia w biz-
nes spadł niemal do zera. Lu-
dzie, którzy za darmo dostali 
sprzęt, wystartowali z niski-
mi cenami i cała branża siad-
ła” – napisał jeden z ankie-
towanych. Pojawiło się też 
wiele krytycznych głosów 
pod adresem dofinansowa-
nych z UE projektów geode-
zyjnych: 
l„Znacząca cześć projek-

tów, również z branży GiK, 
została wykonana, ponieważ 
»pieniądze były do wzięcia«, 
w normalnych warunkach 
nie byłyby one realizowane”.
l„Źle zorganizowane pro-

jekty, głównie informatycz-
ne, przyjmowane są do zaso-
bu pod presją czasu i utraty 
pieniędzy z dotacji. Główny 
mankament tych projektów to 
ich wielkość i krótki czas re-
alizacji, przez co przyjmowa-
ne są knoty, takie jak moder-
nizacje EGiB z ortofotomapy”. 
l„Realizacja projektów jest 

prowadzona w sposób mak-
symalnie niekompetentny 
(…). Projekty nie działają, 

Wejście Polski 
do Unii Europejskiej 
przyniosło branży 
geodezyjnej 
i kartograficznej:

n więcej efektów pozy-
tywnych
n efekty pozytywne i ne-

gatywne równoważą się 
n więcej efektów nega-

tywnych
n nie mam zdania 
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nie będą działały zarówno 
od strony technologicznej, jak 
i merytorycznej”. Pytanie tyl-
ko, czy to rzeczywiście Unia 
zawiniła temu, że nie najle-
piej wydaliś my te pieniądze.   

Kilku ankietowanych zwró-
ciło uwagę na niepotrzeb-
ny rozrost przepisów i pro-
cedur, choć znaleźli się też 
i tacy, którzy dostrzegają po-
zytywne aspekty tego zjawi-
ska: „Z jednej strony obecność 
w UE przysporzyła wielu bez-
sensownych regulacji, z dru-
giej strony geodeci też zarabia-
ją na tych regulacjach”.

27% badanych uważa, że 
efekty pozytywne i negatyw-
ne wejścia Polski do UE rów-
noważą się, a 8% nie ma zda-
nia. „Widzę znaczną przewagę 
plusów nad minusami, jeśli 
mowa o całokształcie człon-
kostwa Polski w UE. Jeśli 
chodzi o geodezję, w skali go-
spodarki narodowej, również. 
Ale czy pojedynczemu geode-
cie uprawnionemu jest lepiej? 
Raczej nie” – podsumował je-
den z ankietowanych.

W iększość uczestni-
ków badania, które 
przeprowadziliśmy 

na Geoforum.pl w dniach 
1-9 maja, to wykonawcy prac 
geo dezyjnych (53%). Wśród 
ankietowanych znaleźli się 
pracownicy administracji 
publicznej (29%), pracowni-
cy naukowi (7%) oraz oso-
by w inny sposób związane 
z branżą (11%).
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